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REVISTA PRESEI 

 

 

 Sindicatul din Metrorex organizează joi o conferinţă de presă 

Unitatea - Sindicatul Liber din Metrou (USLM) organizează joi o conferinţa de 

presă cu tema "România încotro?". 

 

În data de 26 martie, circulaţia trenurilor de metrou a fost blocată de un protest 

spontan al unor reprezentanţi ai sindicatului USLM în staţia Piaţa Unirii, aceştia 

coborând în tunel, pe calea de rulare. 

 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, a pus protestul pe seama anunţului 

privind eliberarea spaţiilor comerciale şi i-a sfătuit pe angajaţii de la metrou să nu 

se lase amăgiţi. 

 

Metrorex a anunţat în data de 2 aprilie că începe procedurile de evacuare a spaţiilor 

comerciale existente în staţiile de metrou, întrucât termenul acordat pentru 

eliberarea acestora expira la acea dată. Conform sursei citate, aceste magazine 

situate în staţii reprezintă un pericol iminent pentru siguranţa călătorilor şi a 

infrastructurii de metrou, deoarece constituie obstacole în calea de evacuare în caz 

de urgenţă, îngreunează accesul la hidranţii interiori şi nicio construcţie după 2010 

nu are aviz ISU. 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, a scris sâmbătă pe Facebook că acţiunea 

de desfiinţare a spaţiilor comerciale amplasate ilegal pe domeniul public va 

continua, menţinând că au fost desfiinţate 63 de astfel de spaţii în 10 staţii de 

metrou, numai într- singură zi. 

 (Sursa: Agerpres) 

 

 

https://www.agerpres.ro/social/2021/03/26/live-update-circulatie-perturbata-la-metrou-protest-spontan-al-angajatilor-uslm--684461
https://www.agerpres.ro/social/2021/03/26/live-update-circulatie-perturbata-la-metrou-protest-spontan-al-angajatilor-uslm--684461
https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/04/17/drula-seara-trecuta-63-de-spatii-comerciale-amplasate-ilegal-au-fost-desfiintate-in-10-statii-de-metrou-actiunea-continua--698456
https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/04/17/drula-seara-trecuta-63-de-spatii-comerciale-amplasate-ilegal-au-fost-desfiintate-in-10-statii-de-metrou-actiunea-continua--698456
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 Ioana Mihăilă: Vom continua concursurile pentru casele județene de 

asigurări de sănătate. Vom organiza concursuri corecte pentru celelalte 

funcții din sistemul sanitar / L-am întrebat pe Vlad Voiculescu dacă voi 

supraviețui. Mi-a răspuns că speră că da 

Noul ministru al Sănătății, Ioana Mihăilă, a declarat, miercuri, în prima conferință 

de presă, că va continua concursurile pentru casele județene de asigurări de 

sănătate, vor fi organizate concursuri corecte pentru celelalte funcții din sistemul 

sanitar. 

Ioana Mihăilă a mai declarat că l-a întrebat pe Vlad Voiculescu dacă va 

supraviețui, iar acesta i-a răspuns că speră că da. 

Noul ministru a precizat că se va concentra pe trei priorități: atragerea și utilizarea 

de fonduri europene pentru reforme și investiții, creșterea accesului la servicii 

medicale de bază, reforma managementului spitalelor. 

„Multe proiecte au început deja în mandatul lui Vlad Voiculescu. Le voi continua 

fără ezitare”, a subliniat Ioana Mihăilă. 

La conferința de presă a Ioanei Mihăilă au asistat și Dan Barna și Dragoș 

Tudorache. 

Principalele declarații: 

Avem o șansă de a remedia măcar o parte din probleme în perioada următoare. 

Mandatul meu se va concentra pe următoarele 3 priorități: 

1. Atragerea și utilizarea de fonduri europene pentru reforme și investiții. În cadrul 

PNRR am propus investiții de 2,6 miliarde de euro în infrastructura spitalicească. 

Aceste investiții implementate corect pot să facă diferența dintre viață și moarte, 

dintre demnitate și disperare. 

2. Creșterea accesului la servicii medicale de bază. Investiții de 330 milioane de 

euro în asistența prespitalicească: ambulatorii, caravane medicale etc. 
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3. Reforma managementului spitalelor: Avem nevoie de oameni bine pregătiți. 

Pentru asta vom continua concursurile pentru CJAS și Adrian Gheorghe va avea 

tot sprijinul meu pentru ca acest proces să fie de succes. Vom organiza concursuri 

corecte pentru celelalte funcții de manangement din sistemul sanitar. 

Multe proiecte au început deja în mandatul lui Vlad Voiculescu. Le voi continua 

fără ezitare. 

Voi încuraja toate elementele de reformă, e o datorie față de cetățeni și pentru 

încrederea în sistemul sanitar și în guvernare. 

Întrebări și răspunsuri: 

Care sunt primii pași pentru a ajuta situația din spitale? 

Problema principală este disponibilitatea redusă a paturilor ATI. În contextul în 

care numărul cazurilor a scăzut cu 10%, ne așteptăm ca și solicitarea pe paturi ATI 

să nu crească. Depinde și de noi, cum gestionăm, dar și de oameni cum gestionează 

măsurile de prevenție. 

Care este planul pentru a ajunge la cele 1600 paturi ATI? 

În 20 aprilie numărul de paturi ATI era 1634. În plus, până la 4000 mai există 

paturi în spitale dedicate cazurilor ATI de alte patologii. Prin modificarea ordinului 

care direcționa circuitele intraspitalicești s-a permis o flexibilizare, iar acum sunt 

spitale mixte. Împreună cu managerii de spitale vom reuși să ne flexibilizăm. 

Veți avea o altfel de comunicare față de fostul ministru? 

Am venit aici să fac treabă. Am lucrat bine și cu domnul Vlad Voiculescu și mă 

aștept să lucrez bine și cu domnul Florin Cîțu. În ceea ce privește comunicarea 

publică, cred că atât noi, cât și presa, trebuie să comunice responsabil și eficient, 

altfel mesajele pot fi transmise greșit. 

Având în vedere că în mandatul trecut criza COVID a fost condusă mai mult 

de secretarul de stat Andreea Moldovan, acum va fi la fel? 

Echipa este în curs de formare și în următoarele zile va fi în curs de consolidare. O 

mare parte din medicii care au ajutat-o pe doamna Moldovan vor rămâne alături de 

noi și mă aștept să nu existe mari fracturi între modurile de lucru. 
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Va fi Vlad Voiculescu consilierul dumneavoastră? Ce propuneri aveți pentru 

sporuri în contextul regândirii legii salarizării? 

Echipa se formează, dar nu voi șterge cu buretele aspirațiile comune pe care le-am 

avut cu Vlad Voiculescu. Dar acum ministerul este condus de Ioana MIhăilă, 

mandatul este al meu. 

În ce privește sporurile, nu pot încă să-mi exprim un punct de vedere. 

Cât rău au făcut declarațiile împotriva campaniei de vaccinare? 

Nu a fost atacată vaccinarea de către colegii de la Ministerul Sănătății, dar colegii 

noștri au militat permanent pentru transparentizarea activităților de vaccinare, ceea 

ce va constitui o prioritate și pentru echipa mea. 

Cred că trebuie continuată comunicarea, trebuie implicați și medicii de familie, ca 

să începem să creștem dorința de vaccinare a populației. 

Cu ce reformă ați începe? 

Avem un plan de reorganizare și eficientizare atât la nivelul MS, cât și la DSP-uri. 

Deja am început sub conducerea doamnei Moldovan evaluarea directorilor DSP-

urilor, lucru pe care îl vom continua, acesta este primul pas. Este o nevoie acută de 

digitalizare. 

Luați în considerare ca Vlad Voiculescu să facă parte din echipă? 

Echipa este în curs de constituire, nu este doar decizia mea, este o decizie 

bilaterală. Când voi avea un răspuns, voi comunica. 

Aveți acces la cele două platforme de raportare? 

Nu am acces la cele două platforme. Este o echipă care va analiza diferențele dintre 

decesele din Corona-forms. Numărul oficial al deceselor care mi s-a comunicat 

pentru 20 aprilie este 237. 

V-ați sfătuit cu Vlad Voiculescu cu ceva? 

L-am întrebat dacă voi supraviețui. Mi-a răspuns că speră că da. 
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Clinica mea nu a fost niciodată în subordinea MS, iar din ianuarie, când am venit la 

MS, am întrerupt orice relație contractuală cu clinica. 

Cel mai frică îmi este că nu voi apuca să termin reformele sau să le pun pe drumul 

cel bun. 

Despre lipsa cadrelor medicale – Există două probleme: una acută, care este lipsa 

medicilor din secțiile ATI și care tratează COVID. Și este o problemă cronică care 

se agravează: lipsa personalului medical și distribuția inegală în diverse zone ale 

țării. 

Împreună cu colegii cu care am lucrat la PNRR am pregătit un pachet de reformă a 

managementului și a personalului sanitar. Suma alocată Sănătății e de 3,4 miliarde 

de euro, dintre care 400 milioane sunt proiecte care vor fi implementate de 

Ministerul Digitalizării referitor la investiții pe Sănătate. Referitor la proiectele pe 

Banca Mondială, urmează să semnăm un acord de împrumut de 150 de milioane de 

euro pentru două centre de arși. 

Așteptăm rezultatele controalelor după incendiul de la Piatra Neamț și Matei 

Balș. Ce veți face rapid pentru ca tragedii ca cele din ultimele luni să nu se 

mai întâmple? 

Împreună cu colegii din cabinetul Vlad Voiculescu am demarat pași în acest sens. 

A început apelul de proiecte și depunerea proiectelor care va fi deschisă până la 

finalul lunii decembrie. Pe termen mediu, am început o colaborare cu Universitatea 

Tehnică prin care ei vor evalua infrastructura din spitale și vom demara o 

conferință comună pentru că efortul lor este mare și aș vrea, cumva, să le dau 

scena. 

Luați în calcul ca spitalele MAI, MApN și SRI să treacă în subordinea MS? 

Nu. 

Credeți că este nevoie de autopsii pentru a vedea dacă persoanele bolnave de 

COVID au murit din acest motiv sau altul? 

Specialitatea mea este endocrinologie și prefer să țin cont de părerile specialiștilor. 

E o întrebare pertinentă pe care o s-o transmit comisiilor de specialitate și 

specialiștilor din boli infecțioase. 
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Ioana Mihăilă a depus miercuri, la Palatul Cotroceni, jurământul pentru funcția de 

ministru al sănătății, președintele Klaus Iohannis exprimându-și satisfacția pentru 

găsirea de către coaliția de guvernare a unui ”modus vivendi care ne dă tuturor 

speranțe. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Se reuneşte Comitetul interministerial pentru revenirea României la 

normalitate începând cu 1 iunie 2021, în contextul pandemiei de COVID-19 

Comitetul interministerial pentru revenirea României la normalitate începând cu 1 

iunie 2021, în contextul pandemiei de COVID-19, se reuneşte joi, de la ora 16:00. 

Comitetul este condus de premier, ca preşedinte, şi de secretarul general al 

Guvernului, ca vicepreşedinte. În exercitarea atribuţiilor, Comitetul emite 

instrucţiuni de implementare şi elaborează rapoarte şi analize. 

Din acest comitet fac parte Ministerul Finanţelor, Minsterul Afacerilor Interne, 

Ministerul Afacerilor Externe, Ministerul Justiţiei, Ministerul Apărării, Ministerul 

Economiei, Ministerul Energiei, Ministerul Transporturilor, Ministerul 

Agriculturii, Ministerul Mediului, Ministerul Dezvoltării, Ministerul Investiţiilor şi 

Proiectelor Europene, Ministerul Muncii, Ministerul Sănătăţii, Ministerul 

Educaţiei, Ministerul Cercetării, Ministerul Culturii, Ministerul Tineretului şi 

Sportului, Secretariatul General al Guvernului, CNCAV, DSU şi INSP. Ministerele 

sunt reprezentate la nivel de ministru sau secretar de stat desemnat, în cazul în care 

şedinţele Comitetului sunt prezidate de vicepreşedinte, iar celelalte instituţii de 

conducătorii lor. 

La lucrările Comitetului pot participa, ca invitaţi, instituţii publice cu atribuţii şi 

competenţe în gestionarea pandemiei de COVID-19, respectiv în desfăşurarea 

pregătirilor pentru revenirea la normalitate, începând cu 1 iunie, dar şi structuri 

asociative ale administraţiei publice. 

„Comitetul are ca scop stabilirea, coordonarea şi monitorizarea aplicării măsurilor 

pentru pregătirea revenirii României la normalitate de la 1 iunie 2021, în contextul 

pandemiei de COVID-19”, prevede decizia de înfiinţare publicată în Monitorul 

Oficial.. 

https://www.g4media.ro/ioana-mihaila-a-depus-juramantul-pentru-functia-de-ministru-al-sanatatii-iohannis-sunt-foarte-bucuros-ca-in-coalitie-s-a-gasit-un-modus-vivendi-care-ne-da-tuturor-sperante-ca-lucrurile-vor-merge-si.html
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Astfel, Comitetul are ca atribuţii: stabilirea domeniilor de intervenţie şi a 

coordonatorilor acestora, stabilirea acţiunilor prioritare şi a măsurilor specifice, la 

propunerea ministerelor sau a instituţiilor competente, stabilirea calendarului de 

implementare, precum şi monitorizarea şi evaluarea îndeplinirii atribuţiilor. 

Şedinţele Comitetului au loc săptămânal sau ori de câte ori este necesar. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Președintele Iohannis: Coaliția de guvernare a trecut prin momente dificile, 

iar răspunsul, dincolo de unele declarații mai puțin inspirate, a fost unul bun. 

Le cer acum guvernanților să lase deoparte orgoliile și patima politică și să 

aibă ca prioritate agenda cetățeanului. 

Șeful statului a declarat, la o zi după ce liderii coaliției au anunțat că au ajuns la un 

acord după criza politică generată de demiterea lui Vlad Voiculescu din funcția de 

ministru al Sănătății că actuala coaliție de guvernare a trecut în aceste zile printr-un 

moment mai dificil. ”Nu trebuie să tratăm acest episod ca fiind altceva decât este. 

Liderii coaliției au dat dovadă de maturitate și responsabilitate”, a spus Iohannis.  

Președintele a mai spus că ”nu este momentul intensificării disputelor sau al 

orgoliilor politice de nicio parte”. 

Totodată Kalus Iohannis a făcut apel către cetățeni să se vaccineze: ”Asta vă 

îndemn, dragi români, folosiți toate facilitățile, fie prin platforma de vaccinare, fie 

prin centrele mobile ori cele care vor fi organizate de companii, vaccinați-vă! 

Haideți să facem tot ce ține de fiecare dintre noi pentru a avea o vară cu cât mai 

puține restricții, în care să putem, în sfârșit, să relaxăm măsurile de până acum!” 

Declarația integrală a președintelui Iohannis: 

Coaliția de guvernare a trecut în aceste zile printr-un moment mai dificil. Orice 

alianță, în care lucrează împreună mai multe forțe politice, se confruntă cu astfel de 

provocări. Nu trebuie să tratăm acest episod drept altceva decât este – o situație în 

care Coaliția și Guvernul au avut de gestionat o provocare, iar răspunsul, dincolo 

de unele declarații mai puțin inspirate, a fost unul bun. 
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Liderii Coaliției au dat dovadă de maturitate și responsabilitate și am încredere că 

vor continua să rămână la fel de uniți. Dialogul a fost cheia care a permis ieșirea 

din impas, într-un mod echilibrat. 

Prioritatea zero este acum lupta cu pandemia și salvarea vieții cât mai multor 

români. Acesta a fost și trebuie să rămână obiectivul cel mai important al tuturor 

factorilor de decizie, mai ales că încă traversăm o perioadă dificilă din punct de 

vedere epidemiologic. 

Este o provocare complexă pentru toată lumea. Nu doar pentru medici, aflați în 

prima linie, dar și pentru tot restul societății, care continuă să respecte măsurile de 

prevenție. Sunt sute de mii de români afectați economic, sunt zeci de mii de firme 

care au probleme, sistemul de educație trebuie să se adapteze permanent din cauza 

pandemiei. 

În tot acest tablou, al gestionării situației epidemiologice, Ministerul Sănătății are 

un rol fundamental. Aștept de la doamna ministru al Sănătății multă 

responsabilitate și implicare. Este foarte important ca ministrul să acționeze 

eficient și să comunice constant, să le explice românilor care este situația la zi, care 

sunt pașii de urmat și planul de măsuri avut în vedere. 

De mai bine de un an, facem cu toții, autorități și cetățeni deopotrivă, eforturi 

foarte mari pentru a diminua efectele negative ale unei crize sanitare fără 

precedent. 

Greșelile sunt inerente atunci când se acționează permanent sub presiune, însă, ca 

să putem reuși, este absolut esențial ca tot acest efort colectiv să se bazeze pe o 

colaborare onestă și loială, mai ales la nivelul structurilor de decizie. Munca în 

echipă rămâne condiția esențială pentru ca demersurile să poată conduce la 

rezultate pozitive. 

Acum nu este momentul intensificării disputelor sau al orgoliilor politice, de nicio 

parte. Votul primit de la cetățeni cu doar câteva luni în urmă ne obligă pe toți să 

acționăm matur și responsabil. 
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În orice partid democratic, cu atât mai mult într-o coaliție de guvernare, există 

diferențe de viziuni și dezbateri efervescente despre cum trebuie abordate temele 

naționale mari. Acest lucru este nu doar firesc, ci este de dorit, pentru că doar prin 

confruntări de idei pot fi găsite cele mai corecte și eficiente soluții pentru oameni. 

Însă aceste diferențe de abordări nu trebuie să ne abată niciun moment de la 

obiectivul esențial, care este protejarea cetățeanului. 

Așadar, le cer guvernanților mai puține dispute și mai mult dialog, mai puțină 

patimă politică și mai multă responsabilitate, mai puțin orgoliu și mai multă 

colaborare. Pe scurt, le cer să aibă ca prioritate agenda cetățeanului. 

Doar astfel, guvernanții se pot așeza la aceeași masă, indiferent de opiniile inițiale, 

pentru a găsi cele mai bune soluții care să răspundă așteptărilor românilor. 

Oamenii vor politicieni care se implică și care își asumă proiecte, care nu caută 

scuze, care nu dau mereu vina pe alții și se victimizează. Miniștrii au misiunea să 

rezolve crize, în paralel cu pregătirea de reforme importante, și nu să provoace 

crize noi. 

Actuala majoritate este cea mai bună opțiune pentru România și avem obligația să 

găsim împreună modalitățile pentru a livra reformele promise. Aceste reforme nu 

trebuie niciun moment abandonate, indiferent cine deține un portofoliu sau altul. 

Reformarea statului, întărirea sistemelor de sănătate și educație, repornirea 

economiei prin proiecte care să creeze noi locuri de muncă, în special pentru cei 

afectați de pandemie, investiții în proiecte publice majore, toate acestea sunt marile 

teme în jurul cărora este necesară coalizarea guvernanților. Doar astfel putem 

construi România în urma acestei mari crize generate de pandemie. 

În acest moment, trebuie să gestionăm cât mai bine epidemia. Însă, dincolo de 

măsurile de protecție, dincolo de restricțiile inevitabile pentru a reduce 

aglomerările și mobilitatea, și care dau deja rezultate, cea mai sigură cale de a 

stopa răspândirea acestui virus este vaccinarea. 

Avem deja modelul de succes al țărilor care au reușit să atingă un nivel suficient de 

imunizare a populației și au început să relaxeze din ce în ce mai mult măsurile. 
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Suntem și noi tot mai aproape de acel moment în care vom putea să revenim la 

normalitate, să organizăm concerte, spectacole, să redeschidem industria 

ospitalității, iar românii să aibă o vară liniștită, să poată merge în siguranță în 

concediu în țară sau în străinătate. Singura condiție este continuarea vaccinării la 

cote ridicate. 

Asta vă îndemn, dragi români, folosiți toate facilitățile, fie prin platforma de 

vaccinare, fie prin centrele mobile ori cele care vor fi organizate de companii, 

vaccinați-vă! Haideți să facem tot ce ține de fiecare dintre noi pentru a avea o vară 

cu cât mai puține restricții, în care să putem, în sfârșit, să relaxăm măsurile de până 

acum! 

Vă mulțumesc și vă doresc tuturor multă sănătate! 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Premierul cere reorganizări la ministere: Una dintre ținte - să menținem 

cheltuielile cu salariile la un anumit plafon. Directorii generali devin directori. 

Pot să dispară posturi 

Premierul Florin Cîțu a făcut declarații după ședința de guvern, la mai puțin o zi 

după semnarea protocolului de către liderii Coaliției. "Eu nu iau în calcul așa ceva 

în acest moment. E o situație excepțională. Coaliția merge foarte bine", a răspuns 

el întrebărilor referitoare la eventuala remaniere a altor miniștri USR - cum ar fi 

Cătălin Drulă. 

- astăzi am primit de la USR-PLUS nominalizarea pentru Ministerul Sănătății, 

imediat am trimis-o către președintele României, în persoana doamnei Ioana 

Mihăilă. În cursul zilei de astăzi va depune jurământul și vom avea un nou ministru 

al Sănătății 

- astăzi am avut o întâlnire foarte bună cu reprezentanții cultelor religioase care 

sărbătoresc în perioada următoare Paștele. Am discutat care vor fi regulile în acea 

noapte și despre campania de vaccinare. Regulile sunt foarte clare pentru acea 

noapte, din punctul nostru de vedere: mască, distanțare și dezinfectant.  

http://stiri.tvr.ro/discu-ii-la-guvern-cu-reprezentan-ii-cultelor-religioase-din-romania_883866.html#view
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Modul în care se desfășoară slujbele - nu intervenim asupra acestui mod, deci în 

acea noapte, din punctul nostru de vedere este foarte important să păstrăm aceste 

reguli. Am primit și de la Patriarhia Română un set de recomandări, le luăm în 

calcul, lucrurile sunt clare, vom avea o noapte a Paștelui fără probleme. 

- le-am mulțumit reprezentanților cultelor pentru implicarea în campania de 

informare cu privire la vaccinare și am cerut susținerea în campania de vaccinare, 

ca să avem parte de sărbători, în viitor, fără mască, fără dezinfectant, fără 

distanțare socială, să avem o campanie de vaccinare de succes. 

- în ședința de guvern de astăzi au fost mai multe acte normative, cel mai important 

este OUG care prelungește mandatul celor de la ICR, expira duminică și am decis 

prelungirea mandatelor, celelalte au fost mai multe hotărâri de guvern. 

 Răspunsuri la întrebările presei: 

- (despre acordul de marți seară: dacă veți sesiza că un ministru nu și-a îndeplinit 

atribuțiile și vreți să-l demiteți, dar Coaliția nu vrea acest lucru, ce veți face?) Din 

partea PNL a semnat dl Ludovic Orban, președinții partidelor semnează protocolul, 

pentru că este unul politic. Și în România se face distincție între deciziile politice și 

deciziile guvernamentale, care sunt reglementate de acte normative sau de 

Constituție. Nu știu de ce mergeți direct către remaniere, nu trebuie să existe așa 

ceva. Eu doresc să nu mai avem astfel de situații în perioada următoare, sunt sigur 

că toți colegii mei își doresc acest lucru. Eu nu iau în calcul așa ceva în acest 

moment, o văd ca pe o situație excepțională. Și-atunci nu are sens să discutăm 

acum. Dar ceea ce a fost foarte clar pentru toți cei prezenți acolo - un document 

politic nu are cum să  ... și nici nu s-a discutat aseară Constituția sau modificarea 

Constituției. Și aceste lucruri sunt clare pentru toată lumea. (despre demiterea lui 

Vlad Voiculescu:) Lucrurile se întâmplă și mergem mai departe. Avem o coaliție 

care funcționează foarte bine. 

- (ce se întâmplă dacă nu atingem pragul de 5 milioane de persoane vaccinate la 

sfârșitul lunii mai?) Pentru accelerarea campaniei de vaccinare deja am avut mai 

multe întâlniri. Ieri, o întâlnire cu asociații din economie. Soluția de a avea centre 

de vaccinare la sediile companiilor, acolo se pot vaccina și membrii familiilor 

angajaților.  
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Iar în zonele unde centrul de vaccinare dintr-o companie este singurul dintr-o 

comunitate, vom permite acolo și celor din comunitate să se vaccineze 

acolo. Astăzi domnul președinte a fost deja la lansarea primului centru mobil. Am 

avut o discuție cu cultele religioase și pe această temă., a campaniei de vaccinare. 

Voi avea discuții cu prefecții, asociațiile municipiilor, primarii, președinții de CJ, și 

cu Ministerul Educației, pentru că e nevoie de toată lumea să se implice, profesorii 

din zonele rurale, știți că persoanele în care lumea are încredere sunt medic, 

profesor, preot, primar, medic de familie, vom folosi toate acest resurse. Am avut 

întâlnire foarte bună și cu asociații ale pacienților, care au zis că se vor implica 

ONG-uri, UNICEF, OMS. Mergem pe toate fronturile. Aceste 5 milioane nu 

reprezintă un moft, doar de a face un titlu de glorie, ci un prag important pentru 

noi, de a reveni la normalitate. 

- (dacă veți fi criticat de vreun ministru, luați în calcul demiterea sa? Și despre 

eventuala remaniere a ministrului Drulă): Eu nu cred că se va mai întâmpla așa 

ceva. 

- (când vom putea vedea un raport de la Apele Române, unde ați trimis Corpul de 

Control). O să cer, unele lucruri sunt mai complicate, altele mai ușoare. Dar cum 

sunt gata, le public. O să cer și eu situația și mă întrebați săptămâna viitoare. 

- (ați avut vreo discuție cu doamna Ioana Mihăilă? De ce nu ați intervenit până 

acum, având în vedere solicitările repetate ale lui Vlad Voiculescu pentru 

schimbarea secretarului general adjunct al Ministerului Sănătății, care este dovedit 

că a colaborat cu Securitatea, este acuzat de antisemitism, pentru că "turna evrei", 

acest om a rămas sub atâtea guverne în Ministerul Sănătății, ați discutat ca acest 

om să fie retras din această poziție?) I-am cerut și eu o situație a domnului 

respectiv, o evaluare, de fapt. Domnia sa a fost numit în martie 2016 și a rămas 

acolo de-atunci. Nu am avut o explicație de ce a fost ținut atunci în minister și nu a 

făcut nicio cerere să plece. În același timp nu rezolvăm problema, dacă este o 

persoană cu astfel de probleme, s-o aduci de la MS la Guvern, pentru că venea ca 

inspector guvernamental. Problema o rezolvăm - și aici aștept, o reorganizare a 

ministerului respectiv, care poate să dispună să dispară acel post. Și atunci putem 

să eliminăm ... dacă o persoană are astfel de probleme .... Am avut o discuție 

înainte, nu a venit această reorganizare. Pentru noi, avem niște targeturi importante  

http://stiri.tvr.ro/presedintele-iohannis--sa-nu-aiba-cineva-impresia-ca-daca-a-venit-primavara-a-trecut-pandemia--trebuie-sa-facem-spitalele-mai-sigure_883851.html#view
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- unul dintre ele este să menținem cheltuielile cu salariile, în sectorul public, la un 

anumit plafon. Reorganizarea ministerelor, așa cum am făcut la Ministerul 

Finanțelor, prin reducerea numărului de directori generali, de exemplu. Directorii 

generali devin directori. Înseamnă economii la buget, aceste lucruri se pot face. Pot 

să dispară posturi prin reorganizare. Aștept aceste soluții. (Întrebarea era de ce n-

ați făcut ce v-a cerut Vlad Voiculescu de 7 ori, potrivit documentului afișat). Nu a 

venit cu niciun document lângă, care să spună de ce, nicio justificare de ce a rămas 

în 2016 acolo și tot timpul ... Nu putem să ne jucăm cu viețile oamenilor, dacă 

exista un dosar care spunea acest lucru, da, ar fi fost luată această decizie, dar nu 

rezolva problema, era o mutare de la minister, către guvern. Dacă era o problemă 

reală, o rezolvam prin desființarea postului, pe care o poate face ministrul 

respectiv, prin reorganizare. 

- (Unde sunt cele mai mari cheltuieli de personal în ultimele trei luni? Astăzi ați 

avut și un memorandum de la miniștri, trebuiau să trimită propriile fișe de 

evaluare) Memorandumul este în evaluare. Referitor la cheltuielile de personal - 

unele dintre ele, cum ar fi Sănătatea, sunt justificate, pentru că avem sporuri care s-

au prelungit pentru personalul care lucrează în terapie intensivă, sunt anumite 

sporuri pe perioada stării de alertă. 

- (despre noaptea de Paște) în afară de circulație, totul este închis, în ce privește 

circulația nu va fi nevoie de declarații. 

- dacă avem vaccinarea personalului Horeca, putem deschide mai devreme. 

- sunt pesimiste aceste studii (cu vaccinarea doar a 30% din populație). Avem 

pentru toate o soluție. 

- acest guvern lucrează în fiecare zi la eficientizarea instituțiilor statului. 

- (Ați fi de acord cu numirea lui Vlad Voiculescu în funcția de consilier onorific al 

noului ministru al Sănătății?) Din ce am aflat, este în vacanță în perioada 

următoare, deci nu cred că se pune problema. 

- (sunt și alți miniștri USR în pericol de remaniere?) Este o situație extremă. În 

acest moment coaliția funcționează foarte repede. Nu luăm în calcul acest lucru. 
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- după această decizie a EMA vom demara și vaccinarea cu Johnson & Johnson. 

- evaluarea mea se face constant, în fiecare zi, de cetățenii României. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Primele 202 000 de dosare de pensie, evaluate complet. Pensiile foarte mici 

ar urma să crească după recalculare. Pensionarii acuză că procesul nu e 

transparent 

Recalcularea pensiilor se anunță dificilă și de lungă durată. Până acum, puțin peste 

200 de mii de dosare din cele 5 milioane au fost finalizate. Iar alte câteva zeci de 

mii trebuie reevaluate, pentru că au fost descoperite erori. E nevoie și de mai mulți 

angajați la casele de pensii, spune ministrul Muncii. Raluca Turcan dă asigurări că 

nicio pensie nu va scădea, după recalculare. 

Din aproximativ 5 milioane de dosare de pensii care vor fi recalculate, au fost 

evaluate aproape 250 de mii. Însă doar 202 mii sunt finalizate complet. La peste 40 

de mii s-au strecurat şi erori. 

Raluca Turcan, ministrul Muncii: Ne interesează ca în format electronic să apară 

toţi indicatorii cu valoare de contributivitate în calculul pensiilor, astfel încât, în 

momentul în care vom recalcula toate pensiile, acestea să reflecte toată activitatea 

contributivă pe care oamenii au avut-o. 

Ministrul Muncii spune că după recalculare vor fi diferenţe doar în plus şi vor 

creşte mai repede pensiile mici. Reprezentanţii pensionarilor acuză însă că procesul 

nu e transparent şi au dat Guvernul în judecată. 

Dumitru Cojanu, preşedintele Federaţiei Pensionarilor "Unirea", vicepreședintele 

Consiliului Naţional al Persoanelor Vârstnice: Acest proces de recalculare, nu ştim 

nimic. Ar trebui să le arate dosarele acestea pe categorii, ce a recalculat, ce era în 

vechea situaţie, ce este în noua situaţie. Spune nişte lucruri la general, ca să-i ţină 

în priză pe pensionarii care aşteaptă ceva, dar nu se ştie ce se aşteaptă. 

http://stiri.tvr.ro/premierul-florin-citu-vom-demara-vaccinarea-si-cu-johnson-johnson-dupa-decizia-ema_883879.html#view
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Adrian Bența, consultant fiscal: Anul acesta nu mă aştept să fie vreo creştere a 

punctului de pensie. Bugetul este deja adoptat şi, deşi pare să avem o creştere 

economică, încă nu este o creştere consolidată. 

Expertul crede că recalcularea pensiilor poate dura şi câţiva ani, în condiţiile în 

care trebuie corectate erorile în fiecare dosar din cele cinci milioane. 

Punctajul pentru calcul va fi reactualizat în funcţie de documente. Un volum enorm 

de muncă pentru angajați. 

Raluca Turcan, ministrul Muncii: Sunt oameni care şi-au dublat activitatea şi 

aceştia trebuie stimulaţi. Noi asta dorim să facem, să normăm exact activitatea 

astfel încât să nu ajungem la anomalii cum am mai avut pe perioada pandemiei în 

care, de la nişte stimulente pentru anumite segmente implicate direct în combaterea 

pandemiei, am ajuns la generalizarea acordării acestora şi ulterior la blocaje. 

În perioada următoare vor fi recrutaţi peste o mie de oameni pentru evaluarea 

dosarelor de pensii. Vor fi angajaţi pe durată determinată, pentru cel mult două 

luni, a anunțat ministrul Muncii. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Guvernul vrea să reglementeze plecarea sezonierilor la muncă în străinătate 

Ministerul Muncii va propune o ordonanţă de urgenţă pentru a creşte gradul de 

angajare în activităţi sezoniere în străinătate prin forme legale, declarat miercuri 

ministrul Raluca Turcan, citată de Agerpres. 

Miza proiectului ar fi ca aceste angajări temporare să se realizeze prin agenţii 

specializate. 

„Evident că acum se creează şi fluxul invers, pentru că urmează perioada 

sezonieră, în care un număr mare de români anticipăm că va pleca la muncă din 

nou în străinătate pe perioadă determinată şi aici vom veni cu o Ordonanţă de 

Urgenţă astfel încât să creştem gradul de activităţi sezoniere în străinătate prin 

forme legale. De fapt aceasta este esenţa.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 22 aprilie 2021 16 

 

Să se plece prin agenţii specializate, să-şi cunoască drepturile, să cunoască 

condiţiile de muncă din străinătate, să li se asigure transportul de la sosire în ţara 

respectivă până la locul de muncă. Am discutat lucrul acesta cu agenţii specializate 

tocmai pentru a preveni abuzuri şi blocaje şi dificultăţi pe care de multe ori românii 

le-au întâmpinat în străinătate”, a explicat Raluca Turcan, la finalul 

videoconferinţei cu directorii caselor judeţene de pensii. 

Pe de altă parte, ministrul Muncii a subliniat că autorităţile au o serie de măsuri 

pentru românii care s-au întors din străinătate „pentru că au fost concediaţi” 

abuziv, dar măsura de sprijin nu a fost solicitată aşa cum se estimase, doar 20.000 

de persoane apelând la ea, potrivit Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Dan Barna susţine că proiectul PNRR trebuie refăcut şi că România nu va 

primi bani pentru irigaţii 

România nu va beneficia de fonduri europene prin Planul Naţional de Relansare şi 

Rezilienţă (PNRR) pentru sistemul de irigaţii, a declarat, miercuri seară, 

vicepremierul Dan Barna. 

 

Acesta a precizat la TVR 1 că ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, 

Cristian Ghinea, a prezentat la Bruxelles proiectul PNRR, însă Comisia Europeană 

a solicitat modificarea acestuia. 

 

"În cadrul discuţiilor şi negocierilor avute în cadrul coaliţiei cu cei trei parteneri, 

am căzut de acord asupra unei forme de propuneri a PNRR cu care colegul nostru 

Cristian Ghinea a fost la Bruxelles, a discutat acolo cu oficialii europeni, cu 

comisarii pe acest subiect. Unele dintre teme au fost acceptate. Despre alte teme, 

Comisia Europeană a spus: 'Cred că vă sunt necesare, dar nu vă dăm bani din 

PNRR pentru asta'. Noi avem trei miliarde pentru irigaţii. Au zis că nu este o 

reformă care ajută la rezilienţă după COVID, pentru că acest instrument la nivel 

european a fost gândit ca statele să se repună pe picioare după criza COVID şi 

unele teme sunt acceptate, alte teme...  
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Nu e vorba că nu ne dau bani deloc. La unele au zis că e alocarea prea mare şi sunt 

dispuşi să dea sume mai mici", a afirmat Barna. 

 

El a subliniat că pentru irigaţii vor fi alocate fonduri din bugetul naţional sau din 

fondurile structurale pe agricultură. 

 

Vicepremierul a spus, de asemenea, că există discuţii cu oficialii europeni "pentru 

acceptarea componentei de infrastructură". 

 

"Avem în continuare discuţii cu acceptarea componentei de infrastructură, care 

pentru noi e pe viaţă şi pe moarte. E discuţia în curs. Nu au respins, dar e discuţia 

în curs legat de calibrare, cât să fie granturi, cât să fie împrumuturi. Pe mai multe 

dintre capitolele prezentate deja public şi în Parlament de colegul meu Cristian 

Ghinea avem astăzi pe masă punctele de vedere ale Comisiei, cu observaţii, cu 

lucruri de adăugat. Mâine, poimâine o să avem întâlniri în cadrul Guvernului cu 

miniştrii în care le prezentăm punctele de vedere ale Comisiei", a menţionat Dan 

Barna. 

 

Potrivit acestuia, până la jumătatea lunii mai va fi realizată "o formă consolidată" a 

proiectului PNRR, care va fi supusă aprobării Comisiei Europene.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Se dubleaza alocatia pentru hrana pacientilor internati in spitale. La cat 

ajunge suma 

Guvernul a votat in sedinta de miercuri, 21 aprilie, dublarea, incepand din luna 

mai, a alocatiei de hrana pentru pacientii din spitale. 

 

In prezent, alocatia de hrana din spitale este de 10 lei pe zi, pentru fiecare pacient, 

astfel ca de luna viitoare ea va ajunge la 20 de lei. 

 

Spitalele care au si alte resurse bugetare in afara de fondurile CNAS si de la 

bugetul de stat pot creste alocatia si mai mult. 
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Potrivit stiri.tvr.ro, Spitalele publice au obligatia ca, in termen de 30 zile de la 

intrarea in vigoare a hotararii, sa afiseze pe site-ul propriu nivelul alocatiei de 

hrana stabilit pentru consumurile colective. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Cum crede ministrul Economiei ca poate fi sprijinit mediului privat in 

pandemie."S-a ajuns sa avem peste 500.000 de someri si peste 1 milion de 

romani iesiti din toate formele de ajutor" 

Statul inca mai crede ca poate indulci realitatea amara in care a bagat sute de mii 

de afaceri in ultimul an, iar ministrul Economiei, Claudiu Nasui, vorbeste despre 

facilitati fiscale, in conditiile in care institutia pe care o conduce amana de un an 

ajutoarele pentru firmele din Romania. 

 

"Faptul ca statul este cel care a obligat intreprinderi sa se inchida inseamna sa 

statul este cel care cumva ar trebui sa fie acolo ca sa le despagubeasca pentru toate 

efectele ulterioare ale acelei inchideri", spunea Nasui in cadrul unei conferinte. 

 

Practic, este un fel de aplicare a principiului "poluatorul plateste", cel care a inchis 

plateste si acesta este statul roman. 

 

"Sunt fanul ideii ca aceste despagubiri sa fie date cat mai mult sub forma de 

facilitate fiscala, pentru ca atunci ele cumva se vor regasi pentru toata lumea, fara 

birocratie, fara sa trebuiasca sa bugetam, sa asteptam bani, sa avizam, sa aprobam, 

sa luam dosare la puricat", s-a mai laudat ministrul. 

 

Cardul de masa Up Dejun iti aduce discounturi de pana la 50% la categorii 

precum: abonamente de servicii medicale Regina Maria, curierat DPD, card de 

carburant OMV Petrom, produse de birotica si papetarie Lecom, solutii de 

digitalizare, tracking GPS flota auto de la iTrack si altele. Obtine oferta AICI! 

Ministrul, contrazis de economisti si de cifre 

Din pacate pentru el, atat economistii cat si realitatea masurilor luate de stat il 

contrazic in cel mai grav mod. 

http://stiri.tvr.ro/aloca-ia-de-hrana-pentru-pacien-ii-din-spitale-dublata-de-la-10-la-20-lei_883888.html#view
https://ziare.com/economie/stiri-economice/companii-listabile-1674326
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
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"Declaratia ministrului Nasui trebuie incadrata la capitolul ar fi bine sa fie bine, ca 

sa nu fie rau. Da senzatia ca, cel putin pana acum, autoritatile nu au inteles sau s-

au facut ca nu inteleg realitatea din economia romaneasca. Pana acum, dincolo de 

cei 2000 de euro acordati unui numar redus de microintreprinderi si ajutorului 

social acordat angajatilor, nu a existat business care sa primeasca despagubiri 

pentru ca a fost inchis fortat de autoritati", ne-a declarat analistul economic Adrian 

Negrescu. 

Statul ignora cu desavarsire nevoile mediului de afaceri 

Potrivit lui, in ciuda repetatelor apeluri ale mediului privat, singura preocupare a 

guvernantilor a fost sa le asigure bunastarea celor care lucreaza la stat - salarii 

mentinute la nivelul dinainte de criza, vouchere de vacanta, facilitati si sporuri care 

se acorda in continuare dincolo de declaratiile cu iz de reforma. 

 

"Pentru mediul privat, autoritatile au impus politica "pumnului in gura", inchizand 

sectoare din economie si lansand restrictii peste restrictii, fara nicio consultare, si 

fara sa evalueze impactul real. Asa s-a ajuns sa avem peste 500.000 de someri si 

peste 1 milion de romani iesiti din toate formele de ajutor", a mai spus Negrescu. 

 

Daca vorbim de ajutoare fiscale, scaderea taxelor pe munca, pe care mediul de 

afaceri a cerut-o inca de anul trecut, trebuie sa fie proritara. 

 

"Avem cele mai mari taxe pe salariul minim din UE, raportat la venit. Cum sa 

stimulezi firmele sa angajeze cand sunt nevoite sa plateasca inca 42% din salariu la 

stat? Dupa saga nesfarsita a Masurilor 1, 2 si 3, mediul privat a inteles, in cele din 

urma, ca ajutorul statului este ca o "Fata Morgana". Arata frumos, dar nu il va 

primi niciodata. Asa ca, asa cum estimam inca din primavara lui 2020, regula de 

baza in mediul privat este si va ramane in continuare - "Descurcati-va singuri!"", 

ne-a mai declarat analistul economic. 

Realitatea masurilor "luate" de stat, in cifre 

Potrivit Consiliului National al Intreprinderilor Private Mici si Mijlocii din 

Romania (CNIPMMR), doua dintre masurile analizate au fost realizate partial, 

procentul de implementare fiind de 15%, respectiv: 

https://ziare.com/economie/criza/
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a) Masura acordarii de sprijin financiar in contextul crizei provocate de Covid-19, 

cunoscuta sub denumirea de masura 1, 2 si 3 adresata IMM-urilor, este realizata in 

proportie de 25%, astfel: 

 

Masura 1: 59% 

 

29.250 solicitari procesate, 19.600 solicitari admise, 17.271 solicitari platite. 

 

Masura 2: 17% 

 

19.527 solicitari procesate din total 22.226, 16.749 solicitari admise, 3.764 

solicitari platite. 

 

Masura 3: 0% 

27.736 de solicitari, niciuna procesata. Program blocat. 

 

b) Masura acordarii unui ajutor de stat operatorilor din turism si Horeca in 2021 

pentru compensarea pierderilor inregistrate in 2020 a fost realizata in proportie de 

5%, pana la aceasta data avand doar actul normativ care o reglementeaza (OUG nr. 

10/2021) si o prima runda de consultari cu privire la Ghidul de Implementare a 

Schemei de Ajutor pentru Horeca. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Energiei, Virgil Popescu: În zona exploatărilor subterane există 

semnale că se fac angajări fictive 

Ministerul Energiei anchetează unele informaţii primite din interiorul companiilor 

miniere, potrivit cărora ar fi existat angajări fictive şi foloase necuvenite în cadrul 

acestor societăţi, a declarat, miercuri, ministrul de resort, Virgil Popescu, citat 

de Agerpres. 

 

 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/04/21/ministrul-energiei-avem-informatii-ca-in-companiile-miniere-s-au-facut-angajari-fictive--700763
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"Sunt îngrijorat de faptul că în zona exploatărilor subterane există semnale că se 

fac angajări fictive, de exemplu la Complexul Energetic Hunedoara, unde, de 

fiecare dată când se făceau controale inopinate, oamenii erau anunţaţi şi erau toţi 

prezenţi", a spus ministrul. 

Totodată, la mina Crucea, ar fi vorba despre persoane care, de fapt, erau plecate în 

afara ţării în timp ce figurau angajate în Compania Naţională a Uraniului. 

"La fel la mina de la Crucea. La această mină, în perioada 2018-2019 s-au făcut ad-

hoc în jur de 130 de angajări, iar raţiunile economice pentru care s-au făcut acele 

angajări nu le înţeleg pentru că producţia de minereu de uraniu nu a crescut. Mai 

mult, am semnale că o parte dintre angajaţii de la Crucea au plecat la muncă în 

străinătate la cules căpşune, sparanghel, ce-o fi fost, iar în acelaşi timp erau 

înregistraţi ca lucrând şi la mina Crucea. Informaţiile vin, la fel ca la Complexul 

Hunedoara, tot din interiorul companiei", a susţinut Popescu. 

Acest lucru s-a văzut şi în preţul minereului de uraniu, care, după restructurare, a 

scăzut cu 50%. 

"Fosta conducere a Companiei Naţionale a Uraniului (CNU) şi-a bătut joc de 

această companie - din care face parte şi mina Crucea - şi au dus-o intenţionat în 

faliment. O să facem nişte verificări încrucişate ca să lămurim situaţia, o să cer 

Ministerului Muncii listele cu oamenii care au plecat, pentru că nu este normal ca 

cineva să-şi bată joc de această companie şi de minerii care lucrează cu adevărat 

acolo şi pe cârca lor să ajungi să câştigi bani în mod incorect", a continuat oficialul 

guvernamental. 

Potrivit acestuia, există zvonuri că pentru aceste angajări fictive s-ar fi primit şi 

foloase necuvenite. 

Ministrul Energiei a participat online la Forumul Energiei 2021, organizat de 

publicaţia Financial Intelligence. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 22 aprilie 2021 22 

 

 1.21% -  rata şomajului înregistrat în evidenţele AMOFM Bucureşti în luna 

martie 2021 

La sfârșitul lunii martie, în evidențele Agenției Municipale pentru Ocuparea Forței 

de Muncă Bucureşti erau înregistrați 14974 șomeri (din care 8127 femei), rata 

șomajului fiind de 1.21%.  

Comparativ cu luna precedentă, când rata șomajului a fost de 1.22%, în această 

lună, acest indicator s-a diminuat cu 0.82%. 

Din totalul de 14974 persoane înregistrate în evidențele AMOFM Bucureşti, 4601 

erau beneficiari de indemnizţie de şomaj, iar 10373 erau șomeri neindemnizați. În 

ceea ce privește mediul de rezidență, 0 șomeri provin din mediul rural și 14974 

sunt din mediul urban. 

Structura șomajului pe grupe de vârste se prezintă sugestiv astfel: 

 

 

 

 

 

Șomerii cu studii liceale au ponderea cea mai mare în totalul şomerilor înregistraţi 

în evidenţele AMOFM Bucureşti (35.12%), urmat de cei cu studii superioare 

(26.25%), iar 18.47% au absolvit şcoala profesională/de arte şi meserii. Șomerii cu 

nivel de studii gimnaziale reprezintă 16.81% din totalul șomerilor înregistrați, cei 

cu studii postliceale sunt 2.08%, iar cei cu studii primare şi fără studii, 1.27%. 

Grupa de 

vârstă 

Stoc la 

finele lunii 

Total 14974 

< 25 ani 288 

între 25-29 1382 

între 30-39 3549 

între 40-49 4287 

între 50-55 3083 

> 55 ani 2385 
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Structura șomerilor înregistrați pe nivel de ocupabilitate, stabilit prin profilare, se 

prezintă astfel: 2016 persoane foarte greu ocupabile, 4498 greu ocupabile, 4348 

mediu ocupabile, iar 4112 sunt persoane ușor ocupabile. Încadrarea într-o categorie 

de ocupabilitate se realizează ca urmare a activităţii de profilare a persoanelor 

înregistrate în evidenţele noastre. Informaţii detaliate despre structura şomajului la nivelul municipiului 

Bucureşti sunt afişate pe pagina de internet a AMOFM Bucureşti (www.anofm.ro - agentia AMOFM Bucuresti). 

(Sursa: AGENŢIA MUNICIPALĂ PENTRU OCUPAREA FORŢEI DE MUNCĂ BUCUREŞTI) 

 

 Consiliul Naţional al IMM-urilor organizează joi o videoconferinţă despre 

IMM Invest 2021 

Consiliul Naţional al IMM-urilor din România (CNIPMMR) organizează, joi, 

evenimentul online "vorbIMM despre IMM Invest 2021", în cadrul căruia se va 

discuta despre noutăţile programului, specificităţile acestuia şi modalităţile de 

accesare a finanţării. 

 

Potrivit organizatorilor, la eveniment sunt aşteptaţi să participe Florin Jianu, 

preşedinte CNIPMMR, Dumitru Nancu, Director General Fondul Naţional de 

Garantare a Creditelor pentru IMM-uri (FNGCIMM), Cristian Păun, preşedinte CA 

FNGCIMM, Manuel Fernandez, CEO Sodexo, Nicoleta Vatlavec, Manager 

Corporate Groupama Asigurări SA şi Bogdan Speteanu, Director Executiv Produse 

Corporate BCR. 

 

Guvernul a aprobat săptămâna trecută Normele metodologice ale Programelor 

IMM Invest, IMM Factor şi IMM Leasing, precum şi Schema de minimis aferentă 

Programului IMM Leasing, pentru asigurarea resurselor financiare necesare 

întreprinderilor mici şi mijlocii şi întreprinderilor afiliate, depăşirea crizei generate 

de actualul context economic, menţinerea locurilor de muncă şi asigurarea 

continuităţii activităţii. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

http://www.anofm.ro/
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 BVB lansează joi cea de-a patra ediţie a programului Made in Romania 

Bursa de Valori Bucureşti (BVB) lansează joi cea de-a patra ediţie a programului 

Made in Romania, care vine anul aceasta cu o abordare nouă, îmbunătăţită şi 

digitalizată. 

 

La evenimentul de deschidere vor participa Radu Hanga - preşedintele BVB, 

Ovidiu Petre - expert pieţe de capital Autoritatea de Supraveghere Financiară şi 

Adrian Tănase - director general al BVB. 

 

În această ediţie a programului vor fi alături de BVB partenerii: Microsoft, UiPath, 

ROCA, Banca Transilvania, BT Capital Partners, BRD Groupe Societe Generale, 

BRD Asset Management, BRK Financial Group, Dendrio, Banca Europeană 

pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare, Mazars Romania, SeedBlink, Horvath & 

Partners Management Consulting, Tradeville împreună cu susţinătorii ANIS, 

DoingBusiness, Romanian Business Leaders. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Deputaţii au adoptat proiectul privind monitorizarea cu brăţări electronice 

în cadrul procedurilor judiciare şi execuţional penale / Gorghiu, inițiatoarea 

proiectului: Moment revoluționar 

Deputaţii au adoptat, miercuri, cu unanimitate de voturi (310), proiectul de lege 

privind monitorizarea electronică în cadrul unor proceduri judiciare şi execuţional 

penale, transmite Agerpres. 

Proiectul are ca obiect de reglementare crearea unei infrastructuri care să permită 

monitorizarea electronică în cadrul unor proceduri judiciare şi execuţional penale, 

cu ajutorul unor dispozitive mobile sau fixe, precum şi stabilirea responsabilităţilor 

autorităţilor implicate în proces. 

Deputatul USR PLUS, Ştefan-Iulian Lorincz, a declarat că legea vine în sprijinul 

victimelor violenţei domestice lăsate până acum singure în faţa agresorului, acest 

proiect fiind un prim pas „ignorat” prea mult timp de către clasa politică. 
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„Prea multe victime, majoritatea femei, au avut de suferit până acum. Multe au 

plătit cu viaţa indiferenţa legiuitorilor. (…) Anul trecut, 51 de femei au fost ucise 

în familie. (…) 36% dintre ordinele de protecţie emise în 2019 au fost încălcate, iar 

procentajul mare – între 40 şi 50% – a fost constant în ultimii cinci ani”, a spus 

deputatul USR PLUS. 

Liderul deputaţilor PNL, Gabriel Andronache, a amintit că proiectul a fost iniţiat 

de către parlamentarii liberali, existând un exemplu perfect de colaborare între 

autoritatea legislativă, autoritatea executivă şi societatea civilă. 

„Au avut loc numeroase consultări pentru a ajunge la această formă. Apreciem 

sprijinul pe care l-am primit din partea Guvernului”, a afirmat Andronache. 

Deputatul AUR, Dan Tănasă, a arătat că proiectul de lege, care vine în sprijinul 

victimelor violenţei domestice, are nevoie de implementare. „AUR va monitoriza 

foarte atent şi îndeaproape să implementaţi acest proiect legislativ, pentru că acum 

o să începeţi să vă certaţi pe bani, pe licitaţii, pe brăţări. (…) Este un moment 

istoric la care suntem cu toţii parte”, a susţinut Tănasă. 

La rândul său, deputatul PSD, Dumitru Coarnă, a afirmat că era nevoie de o 

asemenea lege, subliniind că problema de fond constă în aplicarea acesteia, 

respectiv în finanţare. 

„Ca să implementăm acest proiect – este benefic, este foarte bun – va trebui să 

finanţaţi zona respectivă”, a adăugat deputatul. 

Deputatul UDMR, Eva Andreea Csep, a pledat pentru schimbarea de mentalitate în 

comunitate, care începe de la vârste fragede, precum şi pentru educaţia timpurie. 

„Educaţia are un rol important şi apoi societatea şi locul de muncă. (…) Modelul 

de familie pe care îl primeşte un copil îl duce mai departe. Este important ca acei 

copii să crească în familii liniştite, într-un mediu sănătos, şi aceste brăţări pot salva 

mai multe vieţi, pentru că în România o treime din ordinele de protecţie date nu 

sunt respectate. Marea parte din încălcările acestor ordine de protecţie duce la 

moartea victimei”, a subliniat ea. 
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Proiectul, care a trecut de Comisiile juridică şi de apărare cu mai multe 

amendamente de tehnică legislativă, faţă de forma adoptată de Senat în 2020, 

reglementează înfiinţarea, organizarea şi funcţionarea Sistemului Informatic de 

Monitorizare Electronică – SIME, modul de utilizare a dispozitivelor electronice 

de supraveghere şi modul de acţiune în situaţia generării unor alerte, precum şi 

măsuri de protecţie a datelor din cadrul SIME. 

SIME este un ansamblu de sisteme informatice dedicate, aplicaţii, echipamente şi 

reţele de comunicaţii şi tehnologia informaţiei, precum şi de dispozitive electronice 

de supraveghere, destinat monitorizării electronice în cadrul unor proceduri 

judiciare şi execuţional penale. 

Dispozitivul electronic de supraveghere mobil se montează pe glezna persoanelor 

supravegheate. Prin excepţie, acest dispozitiv se montează pe braţul persoanei 

atunci când montarea pe gleznă nu este fizic posibilă sau este contraindicată 

medical. 

Deputaţii au adoptat un amendament conform căruia SIME se mai utilizează în 

scopul supravegherii la distanţă, potrivit Legii nr. 254/2013 privind executarea 

pedepselor şi a măsurilor privative de libertate dispuse de organele judiciare în 

cursul procesului penal, cu modificările şi completările ulterioare. Potrivit formei 

iniţiale, adoptată de Senat, SIME se mai utiliza în scopul supravegherii la distanţă a 

deţinuţilor, potrivit Legii nr. 254/2013 privind executarea pedepselor şi a măsurilor 

privative de libertate dispuse de organele judiciare în cursul procesului penal, cu 

modificările şi completările ulterioare, prin amendament fiind astfel eliminat din 

text cuvântul „deţinuţi”. 

În cazul în care persoana protejată este un minor care nu a împlinit vârsta de 14 ani 

sau o persoană fără discernământ, consimţământul cu privire la utilizarea 

dispozitivului electronic de supraveghere se exprimă de către reprezentantul legal, 

cu excepţia situaţiei în care unicul reprezentant legal este chiar persoana 

supravegheată, caz în care consimţământul se va exprima de către reprezentantul 

Direcţiei de Asistenţă Socială, prevede un alt amendament. 

În scopul prevăzut de proiectul de lege, organul de supraveghere şi/sau operatorul 

tehnic are dreptul să pătrundă în imobilul unde se execută măsura, fără acordul 

persoanei supravegheate sau al persoanelor care locuiesc împreună cu aceasta. 
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Comunicarea între organul de supraveghere şi persoana supravegheată sau 

persoana protejată realizată prin intermediul unor sisteme de comunicare la 

distanţă poate fi înregistrată. Înregistrarea se realizează cu informarea prealabilă a 

persoanei supravegheate sau persoanei protejate, fără a fi necesar acordul acesteia. 

Camera Deputaţilor este for decizional în acest caz. 

Gorghiu: Monitorizarea cu brăţară electronică – moment legislativ revoluţionar 

pentru protecţia victimelor violenţei domestice 

„Moment revoluţionar în legislaţia României pentru protecţia victimelor violenţei 

domestice. Parlamentul a adoptat astăzi propunerea legislativă a PNL care 

reglementează folosirea brăţărilor electronice pentru agresori. Am acţionat pentru 

ca fiecare persoană atunci când rosteşte ‘acasă’ să nu asocieze acest cuvânt cu 

pericol, bătaie sau lovituri cauzatoare de moarte. Este un succes legislativ al PNL 

pe care l-am aşteptat de foarte mult timp, atât eu, cât şi cosemnatarii proiectului, 

Florin Cîţu, Marcel Vela, şi care nu s-ar fi realizat fără ajutorul societăţii civile, 

colegilor senatori şi deputaţi care au votat ‘pentru’, cărora le mulţumesc”, a afirmat 

Gorghiu, potrivit unui comunicat, transmis, AGERPRES. 

Potrivit Alinei Gorghiu, „dincolo de satisfacţia că, pe viitor, agresorii se vor gândi 

poate de două-nouă sau o sută de ori înainte de a-şi mai teroriza membrii familiei, 

rămâne regretul că multe alte acte de violenţă domestică puteau fi evitate dacă am 

fi avut această lege mai devreme, mai ales că sistemul de monitorizare electronică 

este unul simplu şi nu foarte costisitor, dar cu miză majoră – viaţa unei persoane”. 

Ea a amintit că primul pas pentru îmbunătăţirea legislaţiei în domeniu a fost făcut 

în 2012, când a fost introdus ordinul de protecţie, urmat de semnarea de către 

România, în 2014, a Convenţiei de la Istanbul şi de eliminarea posibilităţii 

suspendării condiţionate a executării pedepsei în cazul condamnărilor. Ulterior, în 

2016, a fost adoptată Legea 151 privind ordinul de protecţie european, iar în 2018, 

prin Legea 174, a fost introdus ordinul de protecţie provizoriu. 

„Acum, această legiferare a monitorizării electronice în cadrul unor proceduri 

penale va eficientiza şi mai mult justiţia românească. Brăţările electronice vor fi 

integrate într-o infrastructură naţională, sub numele de Sistemul Informatic de 

Monitorizare Electronică.  
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Atunci când se emite un ordin de protecţie, persoana supravegheată va primi o 

brăţară electronică care îi va monitoriza mişcările prin GPS. Imediat cum agresorul 

depăşeşte limita impusă prin ordin, sistemul va emite o alertă direct către secţiile 

de poliţie. Intervenţia va fi rapidă, cel mai apropiat poliţist se va sesiza. Este soluţia 

eficientă pentru a feri alte victime ale violenţei domestice de soarta pe care au avut-

o Nicoleta Botan, înjunghiată mortal de fostul soţ în incinta grădiniţei unde aceasta 

lucra, sau Florina Vlădan, una dintre victimele fostului său soţ în crima care a avut 

loc în coaforul de la Perla”, a explicat Gorghiu. 

Ea a precizat că, după promulgare, legea intră în faza-pilot, cu costuri estimative în 

valoare de 3.490.000 de euro. 

„Un preţ mic pentru siguranţa cetăţenilor noştri vulnerabili! Prioritatea noastră în 

prima etapă sunt victimele violenţei domestice, însă monitorizarea electronică îi va 

include ulterior şi pe inculpaţii arestaţi şi pe cei aflaţi sub control judiciar. Iar, în 

2025, platforma va deveni pe deplin operaţională! Brăţara electronică este una 

dintre cele mari reuşite pentru combaterea violenţei domestice din România şi, 

implicit, pentru justiţia din ţara noastră. Mă bucur că ea s-a realizat cu majoritatea 

de dreapta din Parlament, aceasta fiind şi o dovadă că, în afară de teme care ţin de 

pandemie, ne ţinem de cuvânt să facem legi bune, aplicabile în folosul tuturor 

românilor”, a menţionat Alina Gorghiu, vicepreşedinte al Senatului. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Pas important pentru înființarea școlilor pilot, unde se pot testa noi metode 

de predare - comisia de evaluare, aprobată prin ordin de ministru 

Secretarul de stat în Ministerul Educației Radu Szekely a anunțat înființarea 

comisiei pentru evaluarea și aprobarea propunerilor de școli pilot, unde se vor 

putea testa noi metode de predare sau un nou curriculum. Decizia înființării unor 

școli pilot a fost luată de Guvern în iulie 2020, de câtre ministrul Educației de 

atunci, Monica Anisie. 
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„Avem comisie. Putem începe evaluarea și aprobarea propunerilor de #școlipilot. 

Comisia are și rol de consiliere a celor care depun proiecte, în sensul că va fi un 

proces de negociere, acompaniere și sprijin, prin care să asigurăm relevanța 

pilotării și compatibilitatea măsurilor propuse cu profilurile de competențe ale 

absolvenților și, pe cât posibil, cu măsurile propuse în #RomâniaEducată și în 

programul de guvernare”, a scris Szekely pe Facebook, unde a publicat o fotografie 

cu ordinul de ministru aferent, în care apare componența comisiei: 

Potrivit metodologiei din iulie anul trecut, „unitățile de învățământ preuniversitar 

cu statut de unități-pilot, denumite în continuare școli-pilot, sunt organizate cu 

scopul de a pune în aplicare intervenții educaționale inovative, proiecte de 

cercetare educațională, noi modele curriculare și de carieră didactică, în vederea 

evaluării și determinării potențialului de valorificare extinsă și de fundamentare a 

politicilor educaționale la nivel național, inclusiv din perspectiva pregătirii 

tinerilor pentru o bună integrare în societate.” 

 

„Obiectul pilotării îl constituie intervenții educaționale inovative, modele 

curriculare și de carieră didactică, practici inovative care pun în valoare viziuni și 

practici profesionale experimentate și împărtășite, cu impact asupra școlii ca 

organizație, care învață: 

 a) elemente inovative la nivel de curriculum (noi modele/tipuri de 

teste/subiecte/itemi din structura examenelor/evaluărilor naționale, 

modalități de organizare/predare-învățare a unor discipline de studiu din 

trunchiul comun, o nouă disciplină în oferta de curriculum la decizia școlii, o 

nouă disciplină de studiu care propune abordări transversale, alte documente 

curriculare care necesită calibrare); 

 b) variante de organizare a programului școlar de predare-învățare; 

 c) modalități de dezvoltare profesională a cadrelor didactice sau de evoluție 

în carieră; 

 d) strategii didactice, resurse educaționale, inclusiv din domeniul învățării de 

tip blended learning/online; 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 22 aprilie 2021 30 

 

 e) intervenții inovative în domeniul managementului școlar și al dezvoltării 

culturii organizaționale; 

 f) modalități de evaluare a rezultatelor școlare; intervenții inovative bazate 

pe date de cercetare psihosocială, pentru integrarea optimă în comunitate, pe 

piața muncii și în societate, în general; 

 g) abordări inovative și tendințe de dezvoltare a științelor educației. 

Școlile-pilot sunt selectate de către Ministerul Educației și Cercetării, în contextul 

unor intervenții sistemice, în diverse domenii - curriculum, inclusiv adaptări 

curriculare pentru învățarea blended learning/online, carieră didactică, etică și 

integritate, evaluare și examinare, combaterea și prevenirea violenței în mediul 

școlar, inclusiv combaterea și prevenirea bullyingului, asigurarea accesului la 

educație prin suport alimentar, prin dispozitive electronice adecvate învățării în 

sistem blended learning/online etc. 

 

Criteriile de selecție pentru școlile-pilot sunt: 

 a) solicitare scrisă din partea unității de învățământ pentru funcționare cu 

statut de școală-pilot; 

 b) declarație scrisă, asumată de conducerea unității de învățământ, de 

exprimare a disponibilității și a capacității de aplicare a intervenției pilotate, 

inclusiv un document care să evidențieze acordul părinților, dat în urma 

consultării consiliului/asociațiilor reprezentative ale părinților din cadrul 

unității de învățământ și, după caz, a consultării consiliului elevilor; 

 c) structură instituțională adecvată aplicării tipului de intervenție stabilit de 

Ministerul Educației și Cercetării; 

 d) resurse umane calificate/specializate în raport cu intervenția pilotată; 

 e) proiect de strategie de pilotare și plan de acțiune care să reflecte: 

 – viziunea unității de învățământ cu privire la intervenția care urmează a fi 

pilotată; 
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 – analiza de nevoi la nivelul unității de învățământ, care va evidenția 

motivația acesteia de a se implica în intervenția pilotată, inclusiv punctele 

tari, oportunitățile și beneficiile pentru elevi etc.; 

 – analiza implicațiilor etice și modalitățile prin care se asigură respectarea 

drepturilor copilului, conform legislației în vigoare, în acord cu codul de 

etică și conduită al unității; 

 – modalitățile de evaluare a calității educației (internă și/sau externă); 

 – analiza riscurilor de implementare și a planului de management al 

riscurilor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Elevii din invatamantul primar vor putea beneficia de transport gratuit la 

scoala 

Deputatii au adoptat miercuri, 21 aprilie, o propunere legislativa care completeaza 

Legea Educatiei nationale nr. 1/2011, potrivit careia elevii din invatamantul primar 

vor putea beneficia de transport specializat de la/pana la unitatea de invatamant, 

cheltuielile fiind asigurate din bugetul de stat, prin transfer, catre unitatile 

administrativ-teritoriale. 

 

S-au inregistrat 277 de voturi "pentru", trei "impotriva" si 17 abtineri, iar trei 

deputati nu au votat. 

 

"In municipii si orase, elevii din invatamantul primar care frecventeaza cursurile 

unei unitati de invatamant de stat, particulare si confesionale autorizate/acreditate 

pot beneficia de transport specializat de tipul curse scolare, pentru transportul de 

la/pana la unitatea de invatamant. Acoperirea cheltuielilor pentru transportul 

specializat se asigura din bugetul de stat, prin transfer, catre unitatile administrativ-

teritoriale", prevede un amendament la proiect care apartine deputatilor Natalia-

Elena Intotero (PSD) si Szabo Odon (UDMR). 

 

 

https://ziare.com/social/stiri-sociale/a-scazut-numarul-infectiilor-cu-covid-19-in-scoli-1671188
https://ziare.com/scoala/evaluarea-nationala/ministerul-educatiei-evaluarea-nationala-medii-de-zece-1673737
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/udmr/
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Prevederile vor intra in vigoare incepand cu prima zi a anului scolar 2022 - 2023. 

Camera Deputatilor este prima Camera sesizata, proiectul urmand sa fie supus 

dezbaterii Senatului. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Strategia Energetica a Romaniei va fi aprobata in ultima sedinte de guvern 

din aprilie 

Strategia Energetica a Romaniei si Planul National Integrat Energie-Schimbari 

Climatice (PNIESC) vor fi aprobate in ultima sedinta de guvern din aceasta luna, a 

anuntat Virgil Popescu, ministrul Energiei, prezent la Forumul Energiei 2021, 

organizat de publicatia Financial Intelligence. 

 

"In ultima sedinta din aceasta luna vom aproba in Guvern proiectul de lege privind 

strategia energetica, pe care il vom trimite in Parlament. In ceea ce priveste Planul 

National Integrat Energie Schimbari Climatice, acesta va fi aprobat prin hotarare 

de Guvern la finalul acestei luni. Din acel moment vom avea tinte noi de 

regenerabile", a spus ministrul. 

 

Potrivit acestuia, PNIESC si tintele de energie regenerabila pe care si le-a propus 

Romania ar putea fi revizuite in 2023, in functie de evolutia pietei si a investitiilor. 

 

Romania si-a asumat atingerea unei tinte de 30,7% privind ponderea energiei 

regenerabile in anul 2030, fata de nivelul de 24% stabilit ca target pentru 2020 si 

atins inca din 2017. 
(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

https://ziare.com/virgil-popescu/
https://ziare.com/mediu/energie-verde/producatorii-verzi-avertizeaza-romania-ingroapa-energia-regenerabila-statul-provoaca-haos-1402907
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 UiPath încheie prima şedinţă pe Wall Street cu o capitalizare de 37,8 mld. 

dolari. Acţiunile, raliu de 24% pe o lichiditate de circa 1,6 miliarde de dolari. 

Dines, CEO: Conştientizarea transformării digitale şi poziţia automatizării ca 

tehnologie de bază a crescut de zece ori în timpul pandemiei 

UiPath (simbol bursier PATH), companie specializată în dezvoltarea de aplicaţii 

software care automatizează procesele de lucru din companii, a închis prima 

şedinţă de tranzacţionare de pe Wall Street la o capitalizare de 37,77 miliarde de 

dolari, după un raliu de 24% al preţului unei acţiuni. Aceasta este capitalizareă în 

formă diluată, care include şi opţiunile pe acţiuni primite de angajaţi. Presa 

internaţională scrie că UiPath a avut printre cele mai mari oferte de listare din 

sectorul tech de pe bursa americană. 

Pe 21 aprilie 2021, adică în prima şedinţă de tranzacţionare, acţiunile UiPath au 

închis la 69,22 dolari pe acţiune, în creştere cu 23,61% faţă de preţul de 56 de 

dolari din ofertă publică iniţială (IPO) în urma căreia compania a atras 1,3 mld. 

dolari. Lichiditatea din prima şedinţă a fost de aproximativ 1,6 miliarde de dolari. 

Preţul a variat între minimul de 64,98 dolari şi maximul şedinţei de 70,71 dolari pe 

acţiune. 

“Sunt bucuros de preţul din ofertă, de investitorii pe care i-am atras şi cred că 

preţul ajustat din piaţă a fost mai mare faţă de cel din ultima de finanţare”, spune 

Daniel Dines, CEO UiPath, într-un interviu la CNBC. “Conştientizarea 

transformării digitale şi poziţia automatizării ca tehnologie de bază a crescut de 

zece ori în timpul pandemiei”, adaugă el. 

Prin listarea pe cea mai puternică piaţă de capital la nivel mondial, UiPath 

transformă îm realitate visurile a generaţii întregi de antreprenori din IT din 

România: lansarea unui proiect din România, de la zero, şi dezvoltarea lui într-o 

companie globală care să câştige validarea investitoirilor. 

UiPath a anunţat că a vândut acţiuni din oferta sa publică iniţială (IPO) peste 

intervalul ţintă, adunând astfel de la investitori 1,34 miliarde de dolari. Compania a 

vândut 23,89 milioane de acţiuni la un preţ de 56 de dolari pe acţiune, evaluând 

UiPath la 29 de miliarde de dolari, scrie Reuters. 
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La preţul de listare de 56 de dolari valoarea pachetului de acţiuni deţinut de Daniel 

Dines este de 6,1 mld. dolari. Dines deţine 27 de milioane de acţiuni clasa A şi 

82,4 milioane de acţiuni clasa B. 

UiPath, care numără printre investitori Accel, Dragoneer şi Coatue Management, 

foloseşte inteligenţa artificială şi instrumente digitale pentru a ajuta corporaţiile 

mari şi agenţiile guvernamentale să automatizeze sarcinile de rutină în domenii 

precum contabilitatea şi resursele umane. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Cursul valutar a făcut un pas în spate, după o nouă serie de maxime istorice 

Cursul de schimb leu/euro a scăzut ieri, după ce marţi urcase la un nou maxim 

istoric. 

Cotaţia de referinţă anunţată ieri la prânz de BNR a fost de 4,9260 lei/euro. Faţă de 

cotaţia de marţi, cursul a scăzut ieri cu 0,04%. 

Luni, cursul urcase la vârful de 4,9261 lei/euro, pentru ca marţi să ajungă la 

maximul istoric de 4,9279 lei/euro. Comparativ cu cotaţia de la finalul anului 2020, 

cursul este acum mai mare cu circa 1,16%. 

Şi în primul trimestru din 2021, piaţa valutară a fost fluctuantă, martie aducând o 

accentuare a deprecierii monedei naţionale, cursul leu/euro depăşind maxim istoric 

după maxim istoric. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Rata mortalității prin accidente rutiere în România, dublă față de media 

europeană. Cauze: de la viteză, la infrastructura proastă 

România e țara europeană care a înregistrat cele mai multe decese cauzate de 

accidentele rutiere, chiar și în pandemie. Numai anul trecut, peste o mie de oameni 

au murit și peste 5 mii au fost grav răniți, arată statisticile Poliției Române.  
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Rata mortalității e dublă față de media europeană. Viteză excesivă, nerespectarea 

regulilor de către pietoni și starea proastă a infrastructurii rămân principalele 

cauze, spun specialiștii. 

Șoferii din imagini au fost opriți de polițiștii Brigăzii Rutiere din București, pentru 

nerespectarea vitezei. 

 

Viteza în exces e doar una dintre cauzele pentru numărul mare al deceselor pe 

șosele. 

 

ANDRA ARSINTESCU, inspector de poliție, Brigada Rutieră București: "În 

municipiul București, principalele cauze de producere ale accidentelor grave sunt 

reprezentate de indisciplina pietonală, neacordarea de prioritate pietonilor și viteza 

neregulamentară. Consumul de alcool și droguri reprezintă cauze complementare". 

Numai anul trecut, la nivel național, peste 1.600 de oameni au murit și peste 5.400 

au fost grav răniți în accidente rutiere, conform Poliției Române. Numărul 

deceselor a fost în ușoară scădere față de 2019, dar rămâne cel mai ridicat din 

Uniunea Europeană. În România, rata mortalității e de două ori mai mare decât 

media europeană. 

 

ADINA VĂLEAN, comisar european pentru Transporturi: “Datele ne arată că unul 

dintre factorii care contribuie la accidentele grave este infrastructura deficitară. (...) 

Trebuie o infrastructură adecvată pentru pietoni, șoferi, bicicliști, motocicliști și 

alți participanți la trafic. (...) Avem nevoie de programe de educație și de reformă 

legislativă pentru introducerea principiilor europene în domeniu". 

FLORIN CÎȚU, premierul României: “Când ai o infrastructură dezvoltată, se pare 

că numărul deceselor din accidente scade (...) Noi avem deja în programul de 

guvernare resurse alocate, pentru a dezvolta infrasructura”. 

Specialiștii consideră că și pregătirea șoferilor în școli trebuie îmbunătățită. 
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VIRGIL MIHAILOVICI, președintele Asociației Siguranța Auto: “Spre deosebire 

de școala care pregătește pentru permise în Occident, noi nici acum, după 30 de 

ani, nu suntem învățați în școală ce să facem în situațiile de urgență. Îți apare un 

câine, o minge, etc”. 

 

Țara europeană cu cele mai puține decese pe șosele anul trecut este Liechtenstein, 

cu un singur caz. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Aurescu, despre tensiunile de la granița estică a Ucrainei: Este cea mai mare 

masare de trupe ruseşti din 2014 încoace/ România găzduiește, începând, de 

joi un minisummit regional, cu cinci miniştri de Externe, care vor discuta 

despre situaţia de securitate regională 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, a declarat, miercuri seară, că 

România nu este ameninţată direct de evoluţia situaţiei de la Marea Neagră, însă 

aceasta trebuie detensionată. 

„Este o situaţie care ne preocupă şi faţă de care ne-am exprimat îngrijorarea (…) 

Este cea mai mare masare de trupe ruseşti din 2014 încoace, este cu adevărat, din 

toate analizele, o mişcare de trupe neobişnuită care a alertat NATO, în mod firesc, 

a alertat Statele Unite, membrii Uniunii Europene şi care ne preocupă, pentru că 

vrem să identificăm obiectivele acestor manevre şi, în acelaşi timp, să vedem care 

sunt măsurile cele mai potrivite pentru a dezescalada această situaţie”, a afirmat 

ministrul de Externe, la Digi 24. 

Potrivit lui Aurescu, România nu este ameninţată direct de aceste evoluţii, dar ceea 

ce se întâmplă în Marea Neagră afectează şi securitatea euroatlantică. 

„Suntem în egală măsură preocupaţi şi afectaţi de această situaţie ca alianţă nord-

atlantică în întregul său, pentru că tot ceea ce se întâmplă în Marea Neagră 

afectează şi securitatea euroatlantică (…) şi din această perspectivă ne preocupă în 

foarte mare măsură ceea ce se întâmplă în această zonă (…)  
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Prin urmare, cred că este foarte important să vedem particularităţile şi parametrii 

exacţi ai acestor evoluţii şi să nu contenim niciun moment să facem apel la 

retragerea acestor manifestări de forţă, acestor demonstraţii de autoritate rusă în 

Marea Neagră”, a subliniat el. 

Ministrul a menţionat că situaţia de la Marea Neagră va fi unul dintre subiectele 

aflate pe agenda trilateralei România-Polonia-Turcia, care se va desfăşura începând 

de joi la Bucureşti. 

„Vom avea aici atât miniştrii de Externe polonez şi turc, cu prezenţa fizică şi 

începem deja de mâine seară prima întâlnire de lucru şi apoi vineri o reuniune 

plenară, la care se adaugă miniştrii de Externe din Georgia şi Ucraina (…). Deci 

avem, practic, un minisummit regional, cu cinci miniştri de Externe, care vor 

discuta despre situaţia de securitate regională (…) Ceea ce este important, cel puţin 

pentru diplomaţi în momentul de faţă, este să găsim căi de dezescaladare a acestei 

situaţii. Acesta este unul dintre aspectele pe care le vom discuta şi la reuniunea 

aceasta trilaterală de la Bucureşti, pentru că, până la urmă, armele diplomaţilor sunt 

argumentele şi trebuie să facem în aşa fel încât situaţia să nu ajungă într-un 

moment în care diplomaţia nu mai are ce face”, a precizat Aurescu. 

Şeful diplomaţiei s-a declarat convins că discuţiile care vor avea loc la Bucureşti 

vor avea un impact important. 

„La nivelul NATO, la nivelul Uniunii Europene încercăm să găsim cele mai 

potrivite măsuri de acţiune pentru a dezescalada o astfel de situaţie, pentru a da 

semnale cât se poate de ferme în susţinerea integrităţii teritoriale, suveranităţii 

Ucrainei în cazul de faţă, pentru a contracara încălcările drepturilor omului (…) 

Sunt foarte convins că discuţiile pe care le vom avea în aceste zile la Bucureşti vor 

avea un impact important, pentru că ele arată seriozitatea cu care tratăm evoluţiile 

de la nivel regional”, a mai spus Bogdan Aurescu. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 Acord al liderilor UE asupra legii europene privind clima / Emisiile nete de 

gaze cu efect de seră vor fi reduse cu cel puțin 55 % până în 2030, comparativ 

cu nivelurile din 1990 

Parlamentul European şi statele membre ale UE au ajuns la un acord pentru 

adoptarea obiectivului de reducere cu cel puţin 55% a emisiilor de gaze cu efect de 

seră în UE până în 2030, comparativ cu nivelul din 1990 și față de obiectivul 

anterior de reducere cu 40%, a anunțat miercuri Comisia pentru Mediu (ENVI). 

Acordul pe marginea noii legi UE privind clima a fost convenit marți noaptea, la a 

șasea rundă de negocieri, cu două zile înainte ca președintele SUA, Joe Biden, să 

găzduiască un Summit pe tema schimbările climatice. 

Noua lege transformă promisiunile politice, potrivit cărora Uniunea Europeană va 

deveni neutră din punct de vedere climatic până în 2050, într-o obligație și oferă 

cetățenilor și întreprinderilor europene certitudinea juridică și predictibilitatea de 

care au nevoie pentru a planifica tranziția la neutralitatea climatică, precizează 

ENVI. 

Având în vedere importanța avizelor științifice independente, va fi creat un 

organism științific independent pentru a monitoriza progresele, așa cum a sugerat 

Parlamentul. Consiliul consultativ va fi format din 15 experți științifici numiți 

pentru un mandat de patru ani. 

„După o lungă noapte de negocieri, sunt mândră că acum avem în sfârșit o lege 

climatică (…) Acum, UE trebuie să reducă emisiile mai mult în următorul deceniu 

decât în ultimele trei decenii reunite ”, a declarat raportorul Parlamentului, Jytte 

Guteland (S&D). 

Comisia Europeană a salutat acordul provizoriu dintre Parlamentul European și 

Consiliu cu privire la legea europeană privind clima, unul dintre elementele cheie 

ale Acordului verde european. 

„Sunt încântată că am ajuns la un acord cu privire la acest element central al 

Acordului Verde European. Angajamentul nostru politic de a deveni primul 

continent neutru din punct de vedere climatic până în 2050 este acum și un 

angajament legal”, a declara șefa Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, 

potrivit unui comunicat de presă. 

https://www.whitehouse.gov/briefing-room/statements-releases/2021/03/26/president-biden-invites-40-world-leaders-to-leaders-summit-on-climate/
https://www.whitehouse.gov/briefing-room/statements-releases/2021/03/26/president-biden-invites-40-world-leaders-to-leaders-summit-on-climate/
https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/en/ip_21_1828
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Frans Timmermans, vicepreședinte executiv al CE pentru acordul european a 

adăugat s-a ajuns „la un acord ambițios”. 

„Legea climei va modela redresarea verde a UE și va asigura o tranziție verde 

echitabilă din punct de vedere social (…) Atunci când liderii mondiali se vor reuni 

cu ocazia Zilei Pământului, UE va prezenta aceste vești îmbucurătoare, care 

sperăm să fie o sursă de inspirație pentru partenerii noștri internaționali”, a declarat 

Timmermans. 

Acordul consolidează cadrul european pentru acțiunile în domeniul climei prin 

introducerea următoarelor elemente: 

 un obiectiv climatic ambițios pentru 2030 de reducere cu cel puțin 55 % a 

emisiilor nete comparativ cu 1990, precizând contribuția reducerilor și a 

absorbțiilor de emisii; 

 recunoașterea necesității de a consolida absorbantul de carbon al UE printr-

un regulament mai ambițios privind LULUCF, pentru care Comisia va face 

propuneri în iunie 2021; 

 un proces pentru definirea unui obiectiv climatic pentru 2040, ținând seama 

de bugetul orientativ pentru emisiile de gaze cu efect de seră pentru perioada 

2030-2050, care urmează să fie publicat de Comisie; 

 un angajament privind emisiile negative după 2050; 

 înființarea Comitetului științific consultativ european privind schimbările 

climatice, care va oferi avize științifice independente; 

dispoziții mai stricte privind adaptarea la schimbările climatice; 

 o coerență puternică între politicile Uniunii și obiectivul neutralității 

climatice; 

 un angajament de a iniția dialogul cu diverse sectoare pentru a pregăti foi de 

parcurs sectoriale menite să traseze calea către neutralitatea climatică în 

diferite domenii ale economiei. 
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Ce urmează: 

Acordul va fi transmis Comisiei și ENVI și plenului Parlamentului European 

pentru aprobare, precum și Consiliului. 

Regulamentul va intra în vigoare la 20 de zile de la publicare în Jurnalul Oficial. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Trimisul pentru climă al ONU şi omologul său american au lansat un plan 

global de finanţare a măsurilor de protejare a climei 

Trimisul pentru climă al ONU, Mark Carney, şi omologul său american, John 

Kerry, au lansat miercuri un plan global de finanţare a măsurilor pentru reducerea 

la zero a gazelor cu efect de seră, transmite Reuters. 

În timp ce bănci mari, companii de asigurări şi manageri de active au început să se 

angajeze să ia măsuri, metodele utilizate diferă, iar unele nu se bazează pe ştiinţa 

climei sau nu sunt susținute de ţinte intermediare, până în 2050. 

Pentru a contribui la rezolvarea acestei probleme, noul grup format – Glasgow 

Financial Alliance for Net Zero (GFANZ) – va reuni iniţiativele legate de 

reducerea la zero a emisiilor, pentru a se asigura că toate eforturile sunt 

consecvente şi ambiţioase. 

”Acesta este un moment de cotitură pentru finanţarea pentru climă necesară la 

nivel global”, a declarat Carney. 

Lansând planul alături de Carneu şi secretarul Trezoreriei SUA, Janet Yellen, 

Kerry a spus că cele mai mari companii financiare din lume au recunoscut că 

tranziţia energetică este o oportunitate comercială ”vastă”. 

”În cele din urmă, angajamentul lor de capital şi active, precum şi respectarea 

standardelor înalte şi a raportării, vor accelera tranziţia către această nouă 

economie, vor crea un număr masiv de noi locuri de muncă şi vor creşte 

capacitatea noastră colectivă de a aborda criza climatică.” 

Sprijinul lui Kerry pentru proiect urmează unei serie de întâlniri cu diferiţi directori 

generali din sectorul financiar, în ultimele luni. 
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Până în prezent, în grup s-au înscris peste 160 de companii, cu active de cel puţin 

70 de miliarde de dolari, dintre care 43 sunt bănci – ca parte a Net-Zero Banking 

Alliance (NZBA)- inclusiv Barclays, Morgan Stanley şi HSBC şi Citi. Toţi 

membrii vor trebui să aibă planurile lor climatice în conformitate cu campania 

ONU Race to Zero, care se asigură că acestea sunt bazate pe ştiinţă, acoperă toate 

tipurile de emisii, au obiective intermediare pentru 2030 şi se angajează să facă 

raportări şi contabilitate transparente. 

Pentru băncile care se alătură GFANZ, toate vor trebui să stabilească un obiectiv 

intermediar pentru 2030 sau mai devreme în termen de 18 luni, care să se 

concentreze pe acele părţi ale activităţilor lor de finanţare responsabile pentru cea 

mai mare parte a emisiilor de gaze cu efect de seră. 

(Sursa: news.ro) 

 


